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ORG.0012.1.1.2023 

Protokół nr 45/23 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Buczkowice, 

które odbyło się 30 stycznia 2023 r. w budynku Urzędu Gminy Buczkowice 

 

Obecni na posiedzeniu: 

 radni, członkowie Komisji Rewizyjnej: Jadwiga Górna, Wiesław Kopacz, Janusz 

Matlak, Jerzy Więcek, Roman Wrona,  

 inspektor Referatu Gospodarki Komunalnej i Budownictwa Urzędu Gminy 

Buczkowice, Pani Dorota Majcherczyk, 

 protokolant: Ewa Matera, inspektor Referatu Ogólno-Organizacyjnego Urzędu Gminy 

Buczkowice. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Kontrola realizacji zadań gminy z zakresu utrzymania i zarządzania cmentarzami 

komunalnymi.  

3. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

4. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Radny Jerzy Więcek otworzył posiedzenie Komisji 

o godz. 9.15 i stwierdził jego prawomocność. 

W momencie otwarcia posiedzenia obecnych było pięciu członków Komisji (lista obecności 

załączona do protokołu). 

Ad 2. Kontrola realizacji zadań gminy z zakresu utrzymania i zarządzania cmentarzami 

komunalnymi.  

Radny Więcek poprosił o przedstawienie podstawowych zagadnień dotyczących cmentarzy 

gminnych (czym gospodarujemy, jakie mamy rezerwy, jak przedstawiają się perspektywy 

pochówków, również w perspektywie coraz popularniejszych kremacji). 

Pani Majcherczyk powiedziała, że: 

 cmentarz komunalny w Buczkowicach działa od 7 lat, odbyło się na nim 61 

pochówków, w tym 17 urn, pozostało ok 530 miejsc, aktualnie praktycznie co drugi 

pochówek to kremacja, 

 nie wyrażamy zgody  na pochówki spoza gminy, 

 cmentarz komunalny w Rybarzowicach działa od 28 lat, wykorzystano 230 miejsc, 

tyle samo pozostało do wykorzystania – powinien wystarczyć na co najmniej 20 lat, 

przy czym mamy tam jeszcze dodatkowy teren do wykorzystania na ewentualną 

rozbudowę cmentarza stanowiący połowę obecnie ogrodzonego terenu, 
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 nowa część cmentarza komunalnego w Godziszce działa od 16 lat, wykorzystano 124 

miejsca, pozostało ok. 370 miejsc, co powinno wystarczyć na ok. 40 lat (dużo 

pochówków odbywa się na starej części, w rodzinnych grobach). 

Radny Więcek zapytał czy na cmentarzu w Rybarzowicach jest dużo pochówków po 

kremacji. 

Pani Majcherczyk powiedziała, że trochę mniej niż w Buczkowicach (starsze osoby, groby 

rodzinne). 

Radny Matlak zapytał czy dałoby się udostępnić na pochówki przynajmniej połowę terenu 

zarezerwowanego przy cmentarzu parafialnym. 

Pani Majcherczyk powiedziała, że nie ma wiedzy w kwestii cmentarzy parafialnych. 

Radny Kopacz zapytał jak ustalana jest opłata za miejsce na cmentarzu. 

Pani Majcherczyk wyjaśniła, że zarządzeniem Wójta Gminy, odnawiane jest co 20 lat. 

Radna Górna zapytała czy jest możliwe zarezerwowanie sobie miejsca. 

Pani Majcherczyk odpowiedziała przecząco, wyjaśniając, że taka praktyka w przeszłości 

doprowadziła do niepełnego wykorzystania terenu (mieszkańcy rezerwowali teren pod 

podwójny nagrobek, po czym, gdy wokół były już nagrobki, zmieniali zdanie, uznając że 

wystarczy pojedynczy -  zostawał wówczas pusty teren, którego nie dało się już wykorzystać, 

ponieważ na pojedynczy grób było za mało miejsca). 

Radny Więcek zapytał czy nie da się tam lokować urn. 

Pani Majcherczyk powiedziała, że próbujemy odblokowywać takie miejsca na urny. 

Radny Kopacz zapytał czy w przypadku urn nie ma obostrzeń dotyczących kolejnych 

pochówków. 

Pani Majcherczyk wyjaśniła, że: 

 nie ma, przy czym na urnę wystarczy teren o powierzchni 0,5 na 0,5 m, 

 na cmentarzach komunalnych mamy problem z kolejnymi pochówkami w tym samym 

miejscu nawet po 40 latach, ponieważ jest tam celina, dodatkowo problemem na 

wszystkich cmentarzach jest wysoki poziom wód gruntowych. 

Radny Więcek zapytał jak wygląda kwestia obsługi cmentarzy. 

Pani Majcherczyk powiedziała, że w Urzędzie Gminy zatrudnionych jest dwóch grabarzy, 

którzy obsługują wszystkie cmentarze. 

Radna Górna zapytała jaka jest wysokość opłat za pochówek i utrzymanie grobu. 

Pani Majcherczyk powiedziała, że: 

 w okresie zimowym wykopanie grobu ziemnego kosztuje 920 zł, miejsca na urnę 280 

zł, 

 20-letnia opłata za grób pojedynczy wynosi 150 zł, a za podwójny 360 zł. 

Radna Górna stwierdziła, że stawki są niskie. 

Radny Więcek zapytał czy w cenie za wykopanie mieści się również zakopanie po 

pochówku. 
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Pani Majcherczyk odpowiedziała twierdząco, dodając, że bez montażu krzyża czy ramki. 

Radny Kopacz zapytał kto pilnuje symetrii na cmentarzach. 

Pani Majcherczyk powiedziała, że grabarz. 

Radny Wrona zapytał jak wygląda kwestia mediów. 

Pani Majcherczyk wyjaśniła, że są założone liczniki na wodę i energię, przy czym opłaty są 

tutaj znikome – dość duże kwoty dotyczą z kolei opłat za śmieci – jedyną możliwością 

obniżenia tych opłat jest wprowadzenie segregacji odpadów (np. żywe kwiaty, ale jest to 

trudne). 

Radny Kopacz powiedział, że próby wprowadzenia segregacji na cmentarzu parafialnym 

okazały się nieudane, jednak być może opisany kubeł na kwiaty spełniłby swoją funkcję. 

Radna Górna zapytała czy planujemy jakieś nasadzenia. 

Pani Majcherczyk powiedziała, że w związku z problemami związanymi z utrzymaniem 

zieleni raczej poprzestaniemy na alejkach (ludzie nie chcą zieleni obok grobów, wszystkie 

nasadzenia szybko schły – prawdopodobnie były czymś podlane). 

Radna Górna przekazała prośby o kostkę na alejkach cmentarza w Rybarzowicach (kamyki 

niszczą buty). 

Pani Majcherczyk powiedziała, że są na ten cel przewidziane środki w tegorocznym 

budżecie, trudno jednak powiedzieć na ile ta kwota wystarczy. 

Radna Górna zapytała czy wszystkie groby są opłacone.  

Pani Majcherczyk odpowiedziała przecząco, dodając, że zamieściliśmy prośbę o regulacje 

opłat w Gazecie Gminnej przed uroczystością Wszystkich Świętych, jednak efekt był 

mizerny. 

Radny Więcek zapytał czy nie planujemy akcji z karteczkami na nagrobkach, jak miało to 

miejsce na cmentarzach parafialnych. 

Pani Majcherczyk powiedziała, że być może będzie trzeba również podjąć takie działanie. 

Radny Więcek zapytał czy pobierane opłaty pokrywają koszty utrzymania cmentarzy. 

Pani Majcherczyk powiedziała, że na pewno wystarczają na bieżące utrzymanie, jednak nie 

wie jak ma się to do wynagrodzeń - dla szczegółowej odpowiedzi musiałaby przygotować 

zestawienie dochodów i wydatków z działem księgowości. 

Radna Górna zapytała ile pochówków mamy rocznie na cmentarzach komunalnych. 

Pani Majcherczyk powiedziała, że ok. 40. 

Radny Więcek poprosił o przygotowani na najbliższe posiedzenie Komisji zestawienia 

dochodów i wydatków, łącznie z wynagrodzeniami, za 2022 rok. 

Radna Górna zapytała czy planujemy montaż tablic z wyszczególnieniem kwater i sektorów. 

Pani Majcherczyk odpowiedziała przecząco, wyjaśniając, że wszystko jest dostępne 

w serwisie grobonet, a wykonanie numeracji kwater i sektorów trzeba by było komuś zlecić, 

na co nie przewidzieliśmy w tym roku środków. 
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Radny Wrona zapytał czy strefa ochronna cmentarza w Buczkowicach stanowi własność 

gminy. 

Pani Majcherczyk powiedziała, że od góry i od strony wejścia na cmentarz teren jest 

wykupiony. 

Radny Więcek zapytał czy Sanepid kontroluje kwestie higieniczne (odstojniki, odcieki). 

Pani Majcherczyk powiedziała, że w ubiegłym roku była kontrola Sanepidu, jednak tylko 

w zakresie odpadów komunalnych – inne kontrole nie są prowadzone. 

Radny Więcek zapytał czy gmina to sprawdza. 

Pan Majcherczyk odpowiedziała przecząco. 

Radny Więcek podziękował Pani Majcherczyk za informację i empatyczną obsługę 

interesantów. 

Radna Górna zapytała czy na cmentarzach komunalnych są pochowani weterani. 

Pani Majcherczyk odpowiedziała przecząco. 

Ad 3. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

Ustalono termin następnego posiedzenia Komisji na 14 lutego 2023 r. (godz. 9.00). 

Ad 4. Zamknięcie posiedzenia. 

Radny Jerzy Więcek, Przewodniczący Komisji zamknął posiedzenie Komisji. 

Posiedzenie Komisji zakończyło się o godz. 10.00. 

Protokół podpisano w dniu 14 lutego 2023 r. w Urzędzie Gminy Buczkowice. 

Na tym protokół zakończono. 

Przewodniczący Komisji:  

Radny Jerzy Więcek:   …………………………………….. 

Członkowie Komisji: 

Radna Jadwiga Górna  …………………………………….. 

 

Radny Wiesław Kopacz …………………………………….. 

 

Radny Janusz Matlak  …………………………………….. 

 

Radny Roman Wrona  …………………………………….. 

 

Wójt Gminy, Pan Józef Caputa …………………………………….. 

 

Protokołowała: inspektor Ewa Matera  




